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PROTOKÓŁ 0012.6.11.2018 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  

w dniu 29 sierpnia 2018 roku 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia: 14.30 - 16.45. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawozdanie z realizacji pierwszej połowy strategii rozwiązywania  

problemów społecznych. 
 

4. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XV/310/2003 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z 18 grudnia 2003 r. w sprawie wydzielenia             
z mieszkaniowego zasobu gminy lokali przeznaczonych do 
wynajmowania na czas trwania stosunku pracy w placówkach 
oświatowych na terenie Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Odpowiedź na przekazany pismem z dnia 23 maja 2018 r. wniosek 
pana Włodzimierza Madeja – Dyrektora Międzyszkolnego Ośrodka 
Sportowego w Jastrzębiu-Zdroju w sprawie procedury rozpatrywania 
wniosków, 

 
 Odpowiedź na pismo z dnia 21 czerwca 2018 r. wystosowane do 

Rady Pedagogicznej Zespołu Szkół nr 1, 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące 
nieważności Uchwały nr VIII.79.2018 w sprawie określenia 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania stypendiów             
w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-Zdrój dla 
uczniów szczególnie uzdolnionych, stanowiący załącznik do uchwały 
oraz wystosowana odpowiedź na ww. zawiadomienie o wszczęciu 
postępowania nadzorczego.  

 
5. Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 16 maja 2018 r., 13 czerwca 2018 r.,              

28 czerwca 2018 r. oraz 18 lipca 2018 r.  
 

8. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki 
Społecznej  - Anna Toborowicz. Przywitała przybyłych na posiedzenie członków 
Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
 
Ad.2 
 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
 
Ad. 3 
 
Sprawozdanie z realizacji pierwszej połowy strategii rozwiązywania  
problemów społecznych. 
 
Pan **** – pracownik Centrum Społecznego Rozwoju przedstawił Strategię 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2016-
2020, która stanowi Załącznik do protokołu. 
 
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Ile dzieci uczestniczy w zajęciach pozalekcyjnych, czy jest to liczba wzrastająca? 
 
**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Liczba dzieci, która wzięła udział w zajęciach pozalekcyjnych z zakresu 
przedsiębiorczości w roku 2010 to – 453, a w roku 2017 nastąpił spadek liczby 
dzieci – 311. 
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
A co jest powodem spadku ilości dzieci? 
 
**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Trudno powiedzieć, wydaje się, że duża liczba zajęć pozalekcyjnych uzależniona 
jest od realizowanych projektów unijnych.   
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta 
Nie tylko.  
 

                                                           
**** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do informacji 
publicznej (Dz.U 2016 poz. 1764) 
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**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Nie tylko, ale na pewno jest to jakiś wskaźnik, natomiast  po 2015 skończyły się 
środki unijne, które były uruchamiane później i być może z tego wynika czasowy 
spadek.  
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta  
Zmieniły się zapisy w Karcie Nauczyciela.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Wskaźnik – Wysokość wydatków ponoszonych na podniesienie jakości 
infrastruktury placówek oświatowych (w zł), jest tendencja wzrastająca i to jest 
bardzo chwalebne. 
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Tak samo infrastruktura sportowa wzrosła prawie podwójnie w tych ostatnich 
latach.   
 
**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Jeżeli chodzi o infrastrukturę sportową, to  były dane, które przekazał nam Urząd 
Miasta, musiały być jakieś inwestycje w okresie 2010, 2011, które mocno 
zawyżyły ten wskaźnik. 
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Była wtedy budowana hala sportowa  i to zawyżyło.  
 
Anna Hetman – Prezydent Miasta 
To powinno zawrzeć się w opisie, tak samo jak Droga Główna Południowa 
zaważyła na środkach.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Mam jeszcze pytanie o wskaźnik – Liczbę dzieci umieszczonych w rodzinnych 
formach opiekuńczo – wychowawczych.  
 
**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Tendencja jest lekko rosnąca. W roku 2010 było 165 dzieci, a w roku 2017 – 175 
dzieci.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Natomiast wskaźnik – Liczba dzieci wychowywanych w instytucjonalnej pieczy 
zastępczej, jest malejący. 
 
 

                                                           
**** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do informacji 
publicznej (Dz.U 2016 poz. 1764) 
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Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Tendencja w całym naszym Państwie jest nakierowana na deinstytucjonalizację 
pieczy zastępczej. Zgodnie z Ustawą mamy obowiązek umieszczać jak najwięcej 
dzieci w rodzinach zastępczych kosztem placówek opiekuńczo – wychowawczych 
i staramy się to robić, w niektórych sytuacjach nie da się, ponieważ jest liczne 
rodzeństwo. Dzieci w placówkach zgodnie z Ustawą, mogą być umieszczane 
powyżej 10 roku życia, wszystkie młodsze powinny trafić do rodziny zastępczej. 
Od 2012 roku jak weszła w życie Ustawa, sukcesywnie z roku na rok zwiększamy 
liczbę dzieci umieszczanych w tych rodzinach zawodowych, czy niezawodowych. 
Polityka miasta idzie też w tym kierunku, żeby rozwijać rodzicielstwo zastępcze, 
nie tylko w kwestii samego umieszczania, ale również podnoszenia kompetencji 
rodzin zastępczych, szkolenia ich, dokształcania, wspierania ich finansowo         
w zadaniach fakultatywnych. Jeżeli chodzi o placówkę opiekuńczo – 
wychowawczą, to od ubiegłego roku staramy się obniżać liczbę umieszczanych 
tam dzieci, ale tylko i wyłącznie dlatego, że placówka dostała nakaz 
dostosowania standardów ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. Oznacza to, że 
jedna placówka nie może mieć więcej niż 14 dzieci.  
 
**** – Pracownik Centrum Społecznego Rozwoju, współautor Strategii 
rozwiązywania problemów społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Od 2012 roku od kiedy obowiązuje Ustawa, wprowadzono asystę rodzinną, która 
wpiera w tych obszarach rodzinę, aby tych osób kierowanych do placówek, do 
instytucjonalnych form pomocy było jak najmniej. Wskaźnik – Liczba dzieci 
objętych wsparciem asystenta rodziny, to jest bardzo ważny wskaźnik związany   
z pieczą zastępczą, ten wskaźnik uległ bardzo dużemu wzrostowi. W roku 2012 – 
30 rodzin, w 2017 – 88 rodzin.      
 
Bernadeta Magiera – Radna RM  
Czy to jest wystarczająca ilość? 
 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Obecnie problem jest inny. Mamy etaty, ale nie mamy ich obsadzonych, nie ma 
chętnych do pracy. W tej chwili jest procedowany w Sejmie projekt ustawy, który 
zakłada, że każda rodzina, która ma zabrane dziecko powinna pracować              
z asystentem.  
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
A czy asystent rodzinny musi mieć wyższe wykształcenie?      
 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Musi mieć doświadczenie w pracy z rodziną, z dziećmi oraz wykształcenie           
z zakresu pedagogiki. Asystent rodzinny ma komfort pracy tylko z 15 rodzinami, 
bo zgodnie z Ustawą nie może mieć więcej.     
 
 

                                                           
**** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do informacji 
publicznej (Dz.U 2016 poz. 1764) 
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Bernadeta Magiera – Radna RM 
Wydaje mi się, że bardziej potrzebne są predyspozycje do zawodu, do pracy        
z takimi ludźmi, niż wykształcenie.   
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Chciałam jeszcze powiedzieć o wskaźniku – Liczbie mieszkańców objętych 
projektami z zakresu włączenia społecznego, chodzi o projekty dofinansowane     
z Unii Europejskiej realizowanymi z udziałem jednostek miejskich. W roku 2010 – 
60 osób, w 2017 – 174 osób. Gratuluję.  
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
W związku z bardzo dużym zadłużeniem mieszkańców od pewnego czasu 
dłużnicy mogą odpracowywać czynsz. Znam osobiście te osoby i trzeba postawić 
je wręcz na piedestale, bo pracują za darmo, żeby odpracować dług, który na 
nich ciąży. 
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Dziękuję pani Dyrektor oraz współautorowi Strategii rozwiązywania problemów 
społecznych Miasta Jastrzębie-Zdrój za zreferowanie tematu oraz wszystkim 
instytucjom, które włączyły się do Strategii rozwiązywania problemów 
społecznych.  
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Chciałam jeszcze dodać odnośnie wskaźnika – Liczba osób starszych 
korzystających z Klubu Seniora. Tu jest liczba 0, ale chciała powiedzieć, ponieważ 
należę do Rady Seniorów, że Rada działa bardzo prężnie i w Klubie Seniora jest 
sporo osób i to codziennie.   
 
 
 
Ad. 4  
 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XV/310/2003 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z 18 grudnia 2003 r. w sprawie wydzielenia             
z mieszkaniowego zasobu gminy lokali przeznaczonych do 
wynajmowania na czas trwania stosunku pracy w placówkach 
oświatowych na terenie Gminy Jastrzębie-Zdrój. 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Andrzej Pawłowski – 
Naczelnik Wydziału Edukacji. 
 
Iwona Rosińska – Radna RM 
Tam byli lokatorzy, co się z nimi stało? 
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Z tymi mieszkaniami zaczęliśmy coś robić po opuszczeniu przez lokatorów, 
którzy, albo się wyprowadzili, albo otrzymali mieszkania komunalne. 
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Bernadeta Magiera – Radna RM 
A czy nie ma zgłoszeń od nauczycieli, dyrektorów czy pracowników szkoły, którzy 
chcieliby zająć te mieszkania?  
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Na chwilę obecną nie mamy żadnych zgłoszeń. Chciałbym powiedzieć, że             
z mieszkaniem w Jedynce jest znaczny problem, dlatego, że to mieszkanie jest 
bezpośrednio nad kuchnią, którą prowadzi szkoła. Mieszkaniec musi przechodzić 
przez ciąg, gdzie mieści się kuchnia i Sanepid ma do tego zastrzeżenia.  
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Pytam dlatego, że brakuje mieszkań.  
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Pomijam już tutaj sytuację, która była związana z lokatorem, który mieszkał       
w Zespole Szkół nr 1, gdzie sytuacja była konfliktowa na linii lokator – Dyrektor 
Szkoły. Pani lokatorka, która wcześniej mieszkała miała zastrzeżenia do 
ogrzewania tego mieszkania. Były propozycje, żeby to oddzielić odrębną nitką 
ciepłowniczą z centralnego ogrzewania, ale kosztowałoby to około 30 tysięcy 
złotych. Miasto nie zdecydowało się wyłożyć takiej kwoty. Chodziło głównie         
o okresy ferii zimowych w których Szkoła oszczędzała, zapotrzebowanie ciepła 
jest wtedy mniejsze.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Ale pani nauczycielka otrzymała mieszkanie, jest bardzo zadowolona.  
 
Elżbieta Siwiec - Radna RM 
Jeśli chodzi o Sanepid, to jestem bardzo zdziwiona, bo przez kilkadziesiąt lat to 
mieszkanie było zamieszkane i Sanepid tolerował taką sytuację. Proszę mi 
powiedzieć czy zmieniły się przepisy, czy wtedy nie przestrzegaliśmy zasad 
Sanepidu? 
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Zmieniły się normy w tym zakresie, te normy są tutaj o wiele ostrzejsze niż 
jeszcze kilka lat temu. 
 
Elżbieta Siwiec - Radna RM 
Bo nie wydaje mi się, żeby akurat Liceum nr 1 potrzebowało dodatkowych 
pomieszczeń.   
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Taki wniosek złożył Dyrektor. Dyrektor ma plan na zagospodarowanie tych 
pomieszczeń.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
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Ad. 5     
 
Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Moja ocena bezpiecznej drogi do szkoły skupia się po pierwsze na stanie naszych 
dróg, przejść, chodników, a z drugiej strony nad możliwościami budżetowymi 
jeśli chodzi o wykonawstwo. Jedynym problemem jest coroczne oznakowanie 
przejść dla pieszych oraz oznakowania linii na drogach. W tym roku jest bardzo 
trudna sytuacja w budownictwie, co nie ominęło również firm prowadzących takie 
prace jak oznakowanie poziome dróg. Oferta firmy, która u nas wykonuje to 
zadanie, jest to 100% więcej kosztów cen jednostkowych w stosunku do 
poprzedniego roku. Dlatego też postawiliśmy priorytet jeżeli chodzi o wykonanie 
oznakowania przejść dla pieszych i całego oznakowania potrzebnego w rejonie 
szkoły. W tej chwili wykonujemy jeszcze prace związane z oznakowaniem przejść 
dla pieszych, są jeszcze do wykonania przejścia na ulicy Opolskiej, na 
sołectwach.        
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Proszę jeszcze raz powtórzyć o tym przejściu na ulicy Opolskiej.   
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jest jedno przejście na ulicy Opolskiej w rejonie Zespołu Szkół nr 2, które będzie 
odnowione.     
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Czy to jest to przejście o które tak bardzo prosiłam? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To nie jest to przejście. Jeżeli chodzi o sygnalizację, działa oprócz jednej,  
czasowo wyłączonej sygnalizacji na ulicy Podhalańskiej.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Przy Szkole w Bziu SP nr 15 brakuje parkingu. Kiedy rozpocznie się 
projektowanie, względnie też wybudowanie.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Po trzech podejściach przetargowych jest wykonawca, po wykonaniu tego 
projektu będzie oczywiście można zaplanować ilość środków na realizację.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Czy projektowanie jest w tej chwili zakończone? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jest w trakcie, zakończy się w następnym roku, a wykonanie w późniejszym 
terminie, w zależności od środków zaplanowanych w budżecie.    
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Jaki jest los chodnika prowadzącego od Szkoły Podstawowej nr 4 do Kłosa, ten 
chodnik biegnie pod prywatnym domem, który jest obecnie remontowany. Na 
Komisji dowiedziałam się, że miasto musi uzyskać zgodę właściciela tego domu.  
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Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Oczywiście tej zgody nie otrzymaliśmy, pan nie wyda zgody póki nie ukończy 
swojego budynku i nie dokona odbioru tego budynku. Połowa chodnika, nawet 
większa część jest jego własnością, póki co ten remont nie może być 
przeprowadzony.    
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Chciałam zaznaczyć, że rodzice przywożące dzieci zatrzymują się na progu 
zwalniającym, wysiadają dzieci i jest to trochę niebezpieczne.  
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Chciałam poinformować, że rozpoczęły się już rozmowy dotyczące zmiany 
organizacji ruchu w rejonie 1 Maja. Lada moment rozpoczną się prace związane   
z budową sali koncertowej przy Szkole Muzycznej. Sala koncertowa dochodzi 
prawie do obrzeża chodnika na ulicy Kościuszki. Ponadto są przebudowywane 
sieci, trzeba przełożyć pas drogowy. Nie wiem czy nawet okresowo nie trzeba 
będzie zamknąć ulicy Kościuszki, zmiana organizacji ruchu ulicy Żeromskiego,     
w tej chwili jest mi sobie trudno wyobrazić cały ten zakres. Myślę, że będę prosić 
policję o pomoc nie tylko na etapie realizacji, ale również na etapie 
projektowania.         
 
Tadeusz Gorgol – Radny RM  
Wiem, że o wiele łatwiej i taniej jest przez miasto remontować stare chodniki, 
ponieważ są zrobione projekty. Jeżeli mamy poważnie do tej sprawy podejść to  
w takim razie pomyślmy jak rozwiązać problemy w tych ościennych sołectwach, 
tam jest to zagrożenie największe.  
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Podam przykład, ulicę Cichą, gdzie jest podobna sytuacja. Jedzie się wieczorem, 
pracownicy idą z pracy, dobrze, że nie dochodzi do jakiegoś nieszczęścia.  
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Czy mamy materiały w formie pisemnej dotyczące Stanu przygotowania 
placówek oświatowych do nowego roku szkolnego? 
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Nie.  
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Z tego co wiem placówki przygotowywały ten materiał. Mamy go czy nie? 
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Państwo radni nie otrzymali materiału ponieważ do wczoraj robiliśmy ostatnie 
korekty. 
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Chciałabym zapytać o drogi przeciwpożarowe, do których placówek oświatowych 
ich nie mamy. Wrócę jeszcze do przejścia na ulicy Opolskiej i na ulicy Północnej. 
Czy faktycznie nie można namalować pasów na ulicy Północnej, gdzie jest 
obniżony jeden chodnik i po drugiej stronie drugi chodnik. Drugie pytanie 
dotyczące przejścia na ulicy Opolskiej. 
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Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP            
w Jastrzębiu-Zdroju 
Temat tych pasów był poruszany na zebraniach niejednokrotnie. Lokalizacja 
przejścia jest to bardzo ważna sprawa. My jako policja często występowaliśmy     
o stworzenie tego miejsca przejścia dla pieszych, wymalowanie i ustawienie 
znaków pionowych, natomiast samo wytyczenia tego miejsca przejścia dla 
pieszych, nie wiem z kim trzeba byłoby teraz rozmawiać.      
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Jest inżynier organizacji ruchu. Przejście dla pieszych musi być widoczne, 
czasami lepiej, żeby tego przejścia nie było, niż ma być w złym miejscu, bo ono 
stwarza wtedy większe zagrożenie. Złe wyznaczenie tego miejsca i potem 
jakiekolwiek zdarzenie na tych pasach obciąża osoby, które to wyznaczały.    
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
40 lat istnieje osiedle, 40 lat w tym miejscu istniały pasy, 40 lat ludzie uczyli się 
przechodzić przez to przejście i ktoś im to zmienia.       
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP            
w Jastrzębiu-Zdroju  
6 września jest posiedzenie zespołu, przyjedziemy i obejrzymy.  
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
A jeżeli chodzi o przejście na ulicy Północnej do kościoła? 
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP             
w Jastrzębiu-Zdroju 
Jeżeli nie ma wyznaczonego miejsca dla pieszych, to pieszy ma możliwość 
przejść w każdym miejscu.   
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Na wizji lokalnej, która się odbyła widzieliśmy jak zachowują się kierowcy na tym 
odcinku, a jak jest 9 ,,L-ek", to naprawdę jest strach przejść.   
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP             
w Jastrzębiu-Zdroju 
Proszę Państwa w tym przypadku, żeby pozbyć się samochodów ,,L", na tym 
konkretnym odcinku należałoby wystąpić do Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego z prośba o zmianę trasy przejazdu pojazdu egzaminacyjnego.  
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Kto z takim pismem powinien wystąpić? 
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP            
w Jastrzębiu-Zdroju 
Ten, komu na tym zależy. 
  
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji 
Tylko te ,,L-ki" pojawią się w innym miejscu. 
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Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Proszę Państwa mamy na terenie miasta Ośrodek. Ten Ośrodek prowadzi 
egzaminy na prawo jazdy, czyli wszystkie szkółki z miast ościennych 
przyjeżdżają uczyć się w Jastrzębiu, bo tu będą zdawać egzamin. Póki jest 
Ośrodek, będą jeździć.  
 
Elżbieta Siwiec – Radna RM 
Czy nie można by jednak tego rozwiązania zastąpić tym, żeby jednak te pasy 
namalować? 
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP            
w Jastrzębiu-Zdroju 
My jako policja naprawdę nie mamy żadnych przeciwskazań. Jeżeli jest taka 
możliwość, taka potrzeba, tylko przejście musi prowadzić z chodnika na 
chodnika. 
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Ja również chciałam zapytać w sprawie pasów, chodzi mi o przejście przez ulicę 
Karola Miarki zaraz przy zjeździe z ulicy 1 Maja, tam były pasy. Jest chodnik        
i z drugiej strony jest chodnik. Teraz kiedy wyłączono pas dla rowerzystów nie 
ma pasów i rodzice mnie pytają dlaczego. Mówiłam, że jest skrzyżowanie             
i można przechodzić.   
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP             
w Jastrzębiu-Zdroju 
Tam można przejść. 
 
Bernadeta Magiera – Radna RM 
Ale ja to mówię rodzicom, ale rodzice mi mówią, że tam były pasy i dzieci były 
bezpieczne. Oni chcą pasów.   
 
Robert Stachnik – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego KMP             
w Jastrzębiu-Zdroju 
Proszę im powiedzieć, jak stanowi ustawa – Prawo o ruchu drogowym. 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Faktycznie te pasy tam były, ale przejście dla pieszych jest wtedy jeżeli jest 
oznakowanie pionowe i poziome, a tam pionowego nie ma jak postawić.    
 
Iwona Rosińska – Radna RM 
Kiedyś były już rozpatrywane na Komisji progi zwalniające na ulicy Okrzei, tam 
jest problem, tam nie ma pobocza. Wiem, że ta sprawa została poruszana na 
Komisji i nie została rozwiązana. Mieszkańcy proszą mnie o interwencję.     
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Prawdą jest, że jest wąsko, że jest kręto i jest wjazd koło wjazdu. Gdzie ten próg 
ma być?  
 
Iwona Rosińska – Radna RM 
Podawałam nawet dwa miejsca, w których można by ustawić te dwa progi 
zwalniające.  
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Mirosław Jordan – Komendant Miejskiej Policji w Jastrzębiu-Zdroju  
Bezpieczeństwo dzieci i młodzieży jest dla nas priorytetem i będziemy robić 
wszystko, żeby dzieci i młodzież bezpiecznie dochodziły do szkół. Miałby taki 
apel, zostawmy fachowcom decydowanie, po to jest Komisja Bezpieczeństwa      
w Ruchu Drogowym na której decyduje się gdzie jakie przejście, znak itd. Mamy 
oczywiście prawo zawnioskować. Zawnioskujmy, jak jest jakieś uzasadnienie 
społeczne dotyczące bezpieczeństwa, ale pozostawmy to fachowcom. Jeżeli 
faktycznie dzisiaj jest taka propozycja, to proponuję na najbliższej Komisji wrócić 
do tego tematu, przyjrzeć się na nowo pewnym rozwiązaniom. Zbliża się 
wrzesień, przekażę Naczelnikowi i policjantom, dzielnicowym, żeby proponowali 
dyrektorom, czy nauczycielom nie tylko spotkania z dziećmi, ale również            
z rodzicami podczas lekcji wychowawczej i żeby od policjanta usłyszeli, że od 
nich wiele zależy, czy dziecko bezpiecznie dotrze do szkoły.    
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji  
Przekażę wszystkim dyrektorom, że policja deklaruje gotowość do spotykań się    
z rodzicami. 
 
Mirosław Jordan – Komendant Miejskiej Policji w Jastrzębiu-Zdroju  
Podczas lekcji wychowawczych, albo wywiadówek.     
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Dziękuję bardzo za przybycie i za pomoc. Mamy 11 nowych boisk szkolnych. Jak 
wygląda sytuacja w Zespole Szkół Specjalnych nr 9 i kiedy ewentualnie 
powstanie tam boisko? 
 
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Dzisiaj została podpisana umowa na I etap przebudowy, wejście, pochylnia, 
winda i tam ten projekt przewiduje również boisko, ale on jest etapowany. Po 
wykonaniu tego zakresu 1 600 000 złotych, następnie będzie rozburzona             
i wybudowana nowa sala gimnastyczna, rozumiem, że następne etapy będą 
zmierzać do boiska.   
 
Anna Toborowicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej   
Mam pytanie o SP nr 14. 
  
Maria Pilarska - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Byłam tam w dniu dzisiejszym, kończy się plac zabaw dla przedszkola, 
wyrównane są roboty niwelacyjne pod boisko i czekamy na rozstrzygnięcie 
wniosku konkursowego na dotacje dla boiska.    
 
Ad.4 
 
Sprawy bieżące. 
 

 Odpowiedź na przekazany pismem z dnia 23 maja 2018r. wniosek 
pana Włodzimierza Madeja – Dyrektora Międzyszkolnego Ośrodka 
Sportowego w Jastrzębiu-Zdroju w sprawie procedury rozpatrywania 
wniosków. 

 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią. 
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 Odpowiedź na pismo z dnia 21 czerwca 2018r. wystosowane do 
Rady Pedagogicznej Zespołu Szkół nr 1. 

 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią. 

 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące 
nieważności Uchwały nr VIII.79.2018 w sprawie określenia 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania stypendiów             
w ramach Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-Zdrój dla 
uczniów szczególnie uzdolnionych, stanowiący załącznik do uchwały 
oraz wystosowana odpowiedź na ww. zawiadomienie o wszczęciu 
postępowania nadzorczego.  

 
Komisja zapoznała się z ww. zawiadomieniem o wszczęciu postępowania 
nadzorczego. 
 
Ad. 6 

Wolne głosy i wnioski. 
 

Nie zgłoszono. 
 
Ad. 7 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 16 maja 2018 r., 13 czerwca 2018 r., 28 
czerwca 2018 r. oraz 18 lipca 2018 r.  
 
Protokół z dnia 16 maja 2018 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Protokół z dnia 13 czerwca 2018 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Protokół z dnia 28 czerwca 2018 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Protokół z dnia 18 lipca 2018 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Ad. 8 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończyła 
posiedzenie. 
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

Edukacji i Polityki Społecznej 
Patrycja Dudzik       
        ANNA TOBOROWICZ 


